
Algemene beschouwingen 2022 

 

Voorzitter,  

Vandaag heb ik de eer om de eerste algemene beschouwingen uit te spreken namens de fractie van 

de VVD. Omdat het niet gebruikelijk is dat de algemene beschouwingen niet wordt gedaan door de 

fractievoorzitter wil ik hier toch even bij stil staan. Helaas is onze Wilma ziek maar zij hoopt medio 

december haar werkzaamheden weer op te pakken.  

Het jaar 2022 is een bijzonder jaar. In de wereld is veel aan de hand waar wij, in Nederland maar 

zeker ook in Meierijstad mee te maken kregen. Ik denk hierbij aan de oorlog in Oekraïne maar ook 

aan de stijging van allerlei grondstofprijzen en zeker de energielasten, de stikstofproblematiek, de 

uitdaging mbt het huisvesten van asielzoekers, de ontwikkeling in de intensieve veehouderij en zo 

kan ik nog best even doorgaan. Waren we net Covid te boven werden we weer geconfronteerd met 

de volgende crisis. En de verwachting bij ons is dan ook dat we altijd berekend moeten zijn op 

tegenvallende zaken en crisissen. Niets is voorspelbaar maar je kunt altijd het adagium hanteren: ben 

altijd voorbereid op zaken die op je af kunnen komen.  

En dat is voor ons direct het bruggetje naar het College Werkprogramma en de begroting. In maart 
van dit jaar hebben we de eerste echte verkiezingen gehad binnen het bestaan van de gemeente 
Meierijstad. Het zal u niet verbazen dat wij als VVD ons zelf toch wel als winnaar zien van deze 
verkiezingen.  Een beloning door de kiezer voor het vele en harde werk van onze vorige fractie. Maar 
deze uitslag brengt ook verantwoordelijkheid met zich mee. Namens de VVD waren wij dan ook 
verheugd dat wij een wethouder in het college hebben die samen met de andere wethouders een 
prima college werkprogramma neerlegt.  

Ik wil trouwens hierbij niet alleen een compliment neerleggen bij het college maar ook voor mijn 
collega raadsleden en commissieleden. De wijze waarop wij als gemeenteraad op een 
gestructureerde wijze samenwerken en hoe het debat gevoerd wordt getuigd van respect en 
vertrouwen. Wij zijn positief over de samenwerking van onze 5 wethouders maar ook over de 
constructieve houding binnen de gemeenteraad.  

Graag wil ik tijdens deze beschouwingen aandacht vragen voor een veilige vergaderomgeving voor 
ieder lid van deze raad. Niet alleen tijdens vergaderingen dient er respect te zijn maar ook op sociale 
media. Telkens erger ik me weer als ik zie welke bagger mensen over zich heen gestort krijgen als ze 
besluiten nemen in het algemeen belang. En ja, besluiten kunnen verkeerd uitvallen. Laten we 
alstublieft niet vervallen in een inquisitie-democratie. Laten we moedig weerstand blijven bieden 
tegen onveiligheid en rauwe omgangsvormen.  

 

 

  



 

Een andere reden waarom de VVD-fractie goed gestemd aan deze beschouwingen begint is de 

voortvarende start van het nieuwe college. Het doet de VVD deugd dat deze begroting leesbaarder, 

begrijpelijker en inhoudelijk wordt gepresenteerd. Dat geeft ons als gehele raad handvatten om 

meer over doelstellingen en realisatie te spreken. Complimenten daarvoor aan het college en de 

ambtenaren. 

Een reden van onze tevredenheid is dat we kunnen constateren dat de gemeente een sterke 

financiële basis heeft. Zoals ik al zei:  ben te allen tijde voorbereid op wat kan gaan komen. Het zal 

niemand dan ook verbazen dat wij als VVD op dit punt al jaren hameren en dat ook nog altijd zullen 

blijven doen. Als we een sterke financiële positie hebben en behouden , kunnen we het welzijn van 

onze burgers blijven waarborgen en kunnen we blijven investeren in de toekomst.  Wel maken we 

direct de kanttekening dat een sterke financiële positie niet moet leiden tot ongeoorloofde uitgaven 

of het spelen van Sinterklaas. 

Meneer de voorzitter, de VVD is verheugd dat verschillende zaken uit ons verkiezingsprogramma 

terug te vinden zijn in het College Werk Programma. Ik noem er enkele: 

• Het realiseren van een startersfonds; 

• Bereikbaarheid via de  N279 en de A50.  

• Aanpak van de Rembrandt-boulevard; 

• Bouwen in de kleine kernen; 

• Realisatie van het Omnipark in Erp.  

• Onderzoek naar het behoud van het openlucht zwembad (en als het aan de VVD ligt op 

korte termijn in Veghel) 

• Huurtarieven niet te laten stijgen voor sportverenigingen; 

• Aanpak van centrumontwikkeling.  

• Versterken positie van Meierijstad ten opzichte van Brainport; 

• Realisatie van dit Bestuurscentrum; 

 

Uit bovenstaande zou bijna de conclusie kunnen worden getrokken dat wij tevreden zijn over alle 

zaken. Hebben wij dan geheel geen wensen meer. Het antwoord is eenvoudig: “de VVD is kritisch op 

de uitvoering”.  Zoals de meeste zullen weten was dit jaar onze verkiezingsleuze STRAKS = Nu. Maar 

we staan daarin niet alleen. Onlangs trad het Platform Ondernemend Meierijstad naar buiten met 

haar visie op het Collegewerkprograma. Na de gebruikelijke mooie woorden was ook daar een 

duidelijk statement namelijk STRAKS = Nu.  

De boodschap die overgebracht werd en waar wij volledig achter staan is “de schop moet de grond 

in”. Laten we het nog duidelijker zeggen: we moet aan de gang, mouwen opstropen en aanpakken. 

Omdat ook wij  graag in duidelijke taal willen communiceren kan ik het nog eenvoudiger zeggen 

namelijk:  Niet Lullen maar Poetsen.  

  



Voorzitter, het moet ons van het hart dat we zien dat er vele plannen zijn, vele visies, vele 

onderzoeken maar wat we missen is daadwerkelijke uitvoering en daadkracht bij de uitvoering: “ de 

hand aan de ploeg”.  

Het college wil alle plannen gaan realiseren door de formatie in het huis te vergroten met 20 

ambtenaren. Op dit moment zijn er ruim 635 ambtenaren actief, goed voor 555 fte. Als we dat 

doorrekenen dan spreken we over ruim 900.000 uur  op jaarbasis (en dan heeft men al 6 weken 

vakantie). Als we daar dan 20 medewerkers aan toevoegen creëren we een extra capaciteit van 

32.000 uur op jaarbasis. Dat is dan 3.6 % meer capaciteit. We denken dat het niet alleen zou moeten 

gaan over het verhogen van de ambtelijke capaciteit maar ook over het vereenvoudigen van 

regelgeving zodat het benodigde aantal ambtelijke uren afneemt. Vooral op gebied van het 

omgevingsbeleid is nog een wereld te winnen. 

Voorzitter, We denken dat het niet alleen in capaciteit zit maar ook in prioriteit. Misschien is het een 

idee om vergunningsaanvragen ( voor bouwwerken of evenementen) eens om te draaien. Men krijgt 

een vergunning tenzij …... Misschien lossen we daar veel problemen en frustraties mee op. Ik weet 

zeker dat we de burgers en organisatie van Meierijstad daar een groot plezier meedoen. Daarmee leg 

je het probleem niet buiten de organisatie maar in de organisatie. Immers STRAKS = Nu.  

Zaken waar wij naar verwijzen en waarbij daadkracht naar voren dient te komen zijn wat ons betreft: 

• Realisatie van het buitenlucht zwembad in Veghel; 

• Realisatie van starterswoningen in geheel Meierijstad; 

• Realisatie van woningbouw in onze kleinere kernen 

• Realisatie van de energietransitie; 

• Realisatie van een robuuste oplossing aangaande het vervoer via de N279 en A50 

• Realisatie uitgifte bedrijfshuisvestiging 

• Realisatie van huisvestiging van Internationale medewerkers; 

Tenslotte meneer de voorzitter wil ik eindigen met de herhaling dat wij erg tevreden zijn met het 

College werkprogramma en de begroting. Het is een zeer goede basis voor de komende jaren maar 

onze boodschap lijkt me helder: Aanpakken en doorpakken .  

Tot zover meneer de voorzitter.  

 

  

 


